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Protokoll fört vid kyrkostämma i L’Eglise Suédoise sur la Côte d’Azur söndagen 15 
november 2020 kl 13:30 via Zoom.

Det noterades att kyrkostämman på grund av Covid-19 och de restriktioner som franska 
myndigheter infört på grund av pandemin skulle hållas som en digital stämma.

§1 Stämmans öppnande

Katja Elväng, kyrkorådets ordförande, hälsade de inloggade medlemmarna välkomna. Några 
testomröstningar gjordes i syfte att säkra deltagarnas kunskap om zoomsystemets 
omröstningsfunktion. Stämman förklarades därefter öppnad.

§2 Upprättande och godkännande av röstlängd

Katja Elväng upplyste om att röstlängden var under framtagande, i vilken hänsyn skulle tagas
till mottagna fullmakter samt de fall flera medlemmar medverkade genom gemensam dator.

Ordet lämnades till kyrkoherde Hans Rhodin, som gav en kortfattad redogörelse för sitt 
uppdrag samt erfarenheter från församlingen under sina första månader. Av redogörelsen 
framgick att kyrkoherden känt sig varmt välkommen av svenskarna på Rivieran och deltagit 
vid gudstjänster i kapellet samt producerat ett par videogudstjänster. Besök av den 
nytillträdde ambassadören Håkan Åkesson har arrangerats och en serie hembesök har 
genomförts. 

Kyrkoherdens uppdrag från Skut innebär att verka för ett gott samarbete mellan kyrkan och 
Rivieraklubben.
Hans Rhodin avslutade sin redogörelse med att ge Guds välsignelse över kyrkostämman.

Katja Elväng presenterade därefter en röstlängd omfattande 75 deltagare, 23 
blankofullmakter samt 3 namngivna, godkända fullmakter. Totalt var 101 röster registrerade,
bilaga 1. Röstlängden godkändes av stämman.

§3 Val av ordförande vid stämman

Katja Elväng upplyste att kyrkorådet hade vidtalat Eva Adler att vara ordförande för 
stämman. Inga ytterligare förslag noterades och stämman valde Eva Adler som ordförande. 
Eva Adler tackade för förtroendet.

§4 Val av protokollförare vid stämman

Eva Adler noterade att Hans Dirtoft, kyrkorådets sekreterare, deltar och att han i enlighet 
med stadgarna skulle föra stämmans protokoll.



2

§5 Val av två justerare tillika rösträknare

Rolf Kraft, valberedningens ordförande, föreslog Anneth Nilsson och Lars Näslund, båda 
deltagande, som justerare, tillika rösträknare. 

Stämman valde dem i enlighet med förslaget.

§6 Frågan om stämman är beslutsmässig.

Eva Adler noterade att röstlängden omfattade 101 deltagare inklusive fullmakter. Enligt 
stadgarna skall mer än 40 medlemmar delta för att stämman skall vara beslutsmässig. 
Stämman förklarades därför vara beslutsmässig.

Solveig Staffas reserverade sig mot beslutet. Det noterades att Solveig Staffas under 
stämman hade meddelat att hon avsåg att inkomma med skriftliga reservationer, bilaga 2.

George Richardson reserverade sig mot beslutet. Det noterades att George Richardson på 
grund av tekniska problem med sin ljuduppkoppling under stämman inte kunde i avsedd 
ordning framföra sina synpunkter och att även han hade framfört att han avsåg att inkomma 
med skriftliga reservationer, bilaga 3.

§7 Frågan om stämman blivit behörigen sammankallad

Eva Adler noterade att kallelse till stämman, bilaga 4, utsänts 15 oktober, vilket var 1 månad 
före stämman i enlighet med stadgarna.

Solveig Staffas och George Richardson hävdade att en digital stämma, som ej kunde 
genomföras med sluten omröstning, ej skulle godkännas och yrkade att stämman skulle 
förklaras ogiltig.

Eva Adler förklarade att råd kring digital stämma inhämtats från Skut som uppmanat till 
genomförande av sådan stämma även om inte sluten omröstning kunde genomföras. Under 
rådande pandemi tvingas såväl organisationer som bolag att hålla digitala stämmor, även om
stadgar ej medger detta, beroende på de extraordinära omständigheterna. 

Dagens stämma via Zoom ger möjlighet till sluten omröstning, även om då bara en röst kan 
avges i de fall fler deltar från samma dator. 

Beslöts att stämman blivit behörigen sammankallad och skulle genomföras.

Solveig Staffas och George Richardson reserverade sig mot beslutet.

§8 Fastställande av den av kyrkorådet föreslagna dagordningen

Monica Wedin yrkade på att punkt 17, kyrkorådets propositioner, skulle behandlas före 
punkt 9, fastställande av församlingsavgift, och punkt 10, godkännande av budget. 
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Katja Elväng föreslog att behandlingen av punkterna 9 och 10 skulle ske gemensamt men att 
punkt 17, propositionen, borde behandlas efter medlemmarnas motioner.

Stämman fastställde den föreslagna dagordningen, bilaga 5.

§9 Fastställande av församlingsavgift för nästkommande kalenderår

Katja Elväng presenterade kyrkorådets förslag till ändrade avgifter för nästkommande 
kalenderår: 60 € för ensamstående, 120 € för familj och 40 € för ungdomar upp till 25 år.

Höjningen av medlemsavgifterna ska ses mot bakgrund av de förluster församlingen uppvisat
under flera år samt att avgifterna varit oförändrade sedan 2014. 

Under stämmans diskussion av avgiftsförslaget framförde Solveig Staffas att det var 
oacceptabelt att höja avgifterna samtidigt som hon ansåg att kyrkans verksamhet reducerats.
Monica Wedin yrkade avslag till förslaget om höjda medlemsavgifter.

Stämman fastställde därefter kyrkorådets förslag varvid noterades 7 nej-röster och 
resterande ja-röster. 

Eva Adler konstaterade att en stor majoritet av deltagarna tillstyrkte förslaget och stämman  
beslöt således i enlighet med detta. 

Solveig Staffas och George Richardson reserverade sig mot beslutet, bilaga 2 och 3.

§10 Godkännande av budget för påföljande kalenderår

Katja Elväng presenterade kyrkorådets förslag till budget för 2021, bilaga 6. Härvid framgick 
att budgeten var baserad på 400 medlemmar, bidrag från Skut med 10 000 € för 
organistkostnader, antalet nu bokade välsignelser samt att kostnaderna reducerats kraftigt. 
Samtidigt noterades att osäkerheten i budgeten är stor beroende på samhällets restriktioner
för olika aktiviteter, t.ex. basarerna.

Monica Wedin och Per Hallerby ansåg att hyran från Rivieraklubben borde höjas och yrkade 
avslag till budgetförslaget. Solveig Staffas krävde att posten övriga kostnader skulle 
specificeras och att budgeten skulle omarbetas och presenteras vid nästkommande 
kyrkostämma.

Eva Adler uppmanade till röstning och konstaterade att en stor majoritet tillstyrkte budgeten
som sålunda godkändes.

Solveig Staffas och George Richardson reserverade sig mot beslutet, bilaga 2 och 3.
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§11 Fastställande av antalet valda ledamöter av kyrkorådet

Rolf Kraft framförde att kyrkorådet skall bestå av 5 - 8 ledamöter enligt stadgarna. 
Valberedningen föreslog att kyrkorådet ska bestå av 8 ledamöter.

Vid efterföljande röstning visade en övervägande majoritet stöd för förslaget och stämman 
beslöt i enlighet med detta.

§12 Val av kyrkorådets ordförande, vice ordförande och övriga ledamöter för två kalenderår

Rolf Kraft presenterade kyrkorådets nuvarande sammansättning med Katja Elväng, 
ordförande, Palle Juel och Hans Dirtoft, samtliga valda tom 2021 och Lennart Adler, vice 
ordförande och Christer Svensson valda tom 2020. Valberedningen föreslog omval av 
Lennart Adler som vice ordförande för 1 år samt omval av Christer Svensson för 2 år. Vidare 
föreslog valberedningen nyval av Marika Rosén, Olof Bolin samt Volker Keim för 2 år. Rolf 
Kraft lämnade en kort presentation av personerna som föreslagits för nyval.

Solveig Staffas föreslog att som vice ordförande skulle Christer Svensson väljas istället för 
Lennart Adler. Enligt stadgarna skall såväl ordförande som vice ordförande väljas av 
stämman.

Vid omröstning av valberedningens förslag avgavs 7 nej-röster medan övriga röstade ja. 
Stämman beslöt i enlighet med valberedningens förslag. 

Solveig Staffas och George Richardson reserverade sig mot beslutet av vice ordförande, 
bilaga 2 och 3.

§13 Val av två revisorer och två suppleanter till dem för en tid av två kalenderår.

Rolf Kraft presenterade nuvarande revisorer och revisorssuppleanter enligt följande:
Åke Almroth och Curt Gårdmo, revisorer, samt Ingrid Johansson och Buster Hultman, 
revisorssuppleanter, samtliga valda tom 2020. Valberedningen föreslog omval av Åke 
Almroth för 2021 och 2022 och Curt Gårdmo för 2021 till revisorer samt Buster Hultman som
suppleant för år 2021 - 2022 och Ingrid Johansson för år 2021.

Solveig Staffas framförde ett alternativt förslag innebärande att Buster Hultman skulle 
ersätta Åke Almroth som ordinarie revisor samt att Per Hallerby skulle väljas som 
revisorssuppleant och omval av övriga. 

Eva Adler påbjöd omröstning av de två förslagen och denna visade en klar majoritet för 
valberedningens förslag och ett klart nej till Solveig Staffas förslag varför stämman beslöt 
omval av revisorer och revisorssuppleanter enligt valberedningens förslag.

Solveig Staffas och George Richardson reserverade sig mot beslutet, bilaga 2 och 3.
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§14 Val av valberedning, bestående av ordförande och tre övriga ledamöter

Eva Adler överlämnade ordförandeskapet till Lars Näslund under denna punkt.

Rolf Kraft upplyste om att valberedningen skall bestå av 4 personer varav 2 väljs i år för att 
bibehålla kontinuiteten och föreslår att Eva Adler väljs som ny ordförande samt att Birgitta 
Svensson omväljs för 2021 - 2022. Margareta Gårdmo och Lena Bolin är valda för 2020-2021.

Då inga synpunkter framförts mot förslaget beslöt stämman enligt valberedningens förslag. 
 
Eva Adler återgick som ordförande och tackade samtidigt Lars Näslund för dennes 
medverkan.

§15 Motioner från medlemmar

Eva Adler meddelade att tre motioner inkommit varav en för sent. Bengt Graabs motion 22, 
bilaga 7, behandlar frågan om tillkommande kostnader för kantor när Skut beslutat att ej 
anställa sådan. Katja Elväng presenterade en kalkyl över kantorskostnader, bilaga 8. 

Dessutom meddelade Katja Elväng att Skut bifallit en bidragsansökan om 10 000 € för 2021 
avseende sådana kostnader. Stämman biföll motionen enligt kyrkorådets yttrande. 

Bengt Graabs motion 23, bilaga 9, behandlar medlemsavgifter för hela 2021 samt 
gudstjänstverksamheten andra halvåret 2021. Katja Elväng informerade om att den 
utredning som pågår avseende Skuts samtliga utlandsförsamlingar ej kommer att vara klar 
under 2021, vilket torde innebära att vår församling kommer att få behålla en kyrkoherde 
under hela 2021. Hans Rhodin framförde att gudstjänstverksamheten kommer att 
genomföras under hela 2021.

Vid påföljande omröstning visade stämman stöd för kyrkorådets yttrande och stämman 
avstyrkte motion 23.

Eva Adler meddelade att en tredje motion från Per-Olof Almqvist, bilaga 10, inkommit en dag
för sent och därför inte behandlades av stämman.

§ 16 Kyrkorådets propositioner

Katja  Elväng  presenterade  kyrkorådets  proposition,  bilaga  11,  i  vilken  kyrkorådet  begär
kyrkostämmans mandat att ”fortsätta arbetet med Rivieraklubben, direkt och/eller genom
de ovan nämnda arbetsgrupperna, ävensom att tillsammans med Rivieraklubben konsultera
franska  jurister  och  revisorer  eller  andra  sakkunniga,  för  att  utröna  alternativ  avseende
ägarfrågan,  allt  med  avsikt  att  finna  en  för  båda  parter  godtagbar  lösning  avseende
fastigheten Villa Ingeborg”.

Av  propositionen  framgick  även  att  om  kyrkostämman  bifaller  propositionen  är  det
kyrkorådets avsikt att vid en kommande kyrkostämma underställa kyrkorådets förslag för
stämmans beslut. 
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Monica Wedin uttryckte missnöje med propositionen och yrkade istället att Villa Ingeborg 
skulle säljas.

Gunilla Forsmark Karlsson, tillika ordförande i Rivieraklubben, uttryckte sitt stöd för 
propositionen och betonade det goda samarbete som etablerats mellan de två svenska 
organisationerna på Rivieran.

Solveig Staffas framförde att kyrkan äger Villa Ingeborg. Hon yrkade att propositionen 
avstyrktes samt att de kostnader ingående i budget för 2021 med koppling till propositionen 
skulle utgå.

Eva Adler påbjöd omröstning om propositionen och denna visade 8 nej-röster och övriga 
röstade ja. Stämman beslöt därmed att tillstyrka propositionen.

Solveig Staffas, bilaga 2, Monica Wedin, Ann-Charlotte Richardson, George Richardson, 
bilaga 3, reserverade sig mot beslutet.

§ 17 Datum för nästa ordinarie kyrkostämma

Eva Adler noterade att nästa kyrkostämma fastställts till den 28 mars 2021.

§18 Stämmans avslutande

Katja Elväng avtackade valberedningens ordförande Rolf Kraft för värdefulla insatser och 
överlämnade en virtuell blomma, dessutom tackade Katja Elväng Eva Adler för hennes 
skickliga ordförandeskap. Ett särskilt tack också till Kerstin Snellen som gjorde mötet möjligt.

Eva Adler förklarade stämman avslutad och tackade alla deltagare och speciellt Katja Elväng 
för hennes stora engagemang vid arrangerandet av denna första digitala stämma.

Vid protokollet                                                 

Hans Dirtoft                                               Eva Adler
sekreterare ordförande             

Justeras:

Anneth Nilsson         Lars Näslund


